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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

7. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. augusztus 31-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   3 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Piroska János, Szórágy Gyuláné 
         

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Horváth Erzsébet óvodavezető 
 
Érdeklődő állampolgárok: Szabóné Velki Erzsébet, Juhász Ágota Rita, Majer Annamária 
                                                                               
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirend: 
 

1. Angyalvár Óvoda beszámolója 
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető 
 

2. A szociális gondoskodásról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

3. Étkeztetésekért fizetendő térítési díjak megállapításáról szóló rendelet elfogadása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             

 
4. A közterületek használatáról szóló rendelet módosítása 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             
 

5. Temetőkről és temetkezési tevékenységről szóló rendelet elfogadása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             
 

6. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi 
közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása és új szolgáltatási szerződés kötése 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             
 

7. Pályázatokról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 

 
8. Beszámoló a közös hivatal 2021. évi munkájáról 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 



 2
 

9. Tájékoztató a 2022. évi költségvetés fél éves teljesítéséről 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
10. Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás feltételeiről döntés 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

11. Bölcsőde építésével kapcsolatban HÉSZ módosítás 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

12. Nógrádiak Nógrádért Egyesület támogatási kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

13. Egyebek 
- Ingatlanügyek 
- Gárdonyi Géza utcában fák kivágása, patak és padka tisztítása 
- Faapríték beszerzése az óvoda fűtéséhez 
- Nyárfás kivágása ügyében szakvélemény ismertetése 
- Berkenyei iskolások szállítása falubusszal 
- Gere Zsolt képviselő beadványa 
- Szociális étkeztetés megállapodás tervezetének elfogadása 

 
Hozott határozat: 90/2022.(VIII.31.) – 105/2022.(VIII.31) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt:  

- 5/2022. (IX.01.) önkormányzati rendelet a szociális gondoskodás helyi szabályairól 
szóló 1/2015.(II.25.) rendeletének módosításáról 

- 6/2022. (IX.1.) önkormányzati rendelet az étkeztetésekért fizetendő térítési díjak 
megállapításáról 

- 7/2022.(IX.1.) önkormányzati rendelet a közterületek használatáról szóló 7/2013. 
(VIII.27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

- 8/2022.(IX.1.) önkormányzati rendelet a temetőkről és temetési tevékenységről  
- 9/2022.(IX.1.) önkormányzati rendelet a nem közművel összegyűjtött háztartási 

szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 2/2015 (II.15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Zárt ülés nem volt.  
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
7. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2022. augusztus 31-én, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   3 fő képviselő:  Karcag Sándorné, Piroska János, Szórágy Gyuláné 
         

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyv-vezető 
 

Meghívott vendég:   Horváth Erzsébet óvodavezető 
 
Érdeklődő állampolgárok: Szabóné Velki Erzsébet, Juhász Ágota Rita, Majer Annamária 
 
 
              
Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket, a jegyzőt a 
meghívott intézményvezetőt és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy 
az ülés határozatképes, így azt 16 óra 15 perckor megnyitotta.  
Külön köszöntötte Majer Annamáriát, aki 2022. október 1-től látja majd el a jegyzői feladatokat.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Karcag Sándorné képviselő és 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület 
egyhangúlag elfogadta.  
Elmondta, hogy Gere Zsolt és Kovács Ágnes képviselők jelezték távolmaradásukat, ők a mai ülésen 
nem vesznek részt. 
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni. Kérte, hogy kerüljön felvételre ebbe a napirendi pontba még az óvodai faapríték 
beszerzésének ügye, képviselői beadvány megtárgyalása, a „topolyos” fakivágási ügyében szakértői 
vélemény megtárgyalása, valamint a berkenyei iskolások szállítása falubusszal téma is.  
Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A 87-es határozat kapcsán szeretném elmondani, hogy örülök, hogy nem ugrottunk bele az összes fa 
kivágásába. Jó, hogy ki lett kérve ezzel kapcsolatban szakértői vélemény. 
 
A polgármester elmondta, hogy ez a téma az egyebeknél külön meg lesz tárgyalva.  
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Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs több kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

90/2022.(VIII.31) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
68/2022.(VII.26.); 69/2022.(VII.26.); 70/2022.(VII.26.); 71/2022.(VII.26.); 
72/2022.(VII.26.); 73/2022.(VII.26.); 74/2022.(VII.26.); 75/2022.(VII.26.); 
76/2022.(VII.26.); 77/2022.(VII.26.); 78/2022.(VII.26.); 79/2022.(VII.26.); 
80/2022.(VII.26.); 81/2022.(VII.26.); 82/2022.(VII.26.); 83/2022.(VII.26.); 
84/2022.(VII.26.); 85/2022.(VII.26.); 86/2022.(VII.26.); 87/2022.(VII.26.); 
88/2022.(VII.26.); 89/2022.(VII.26.);  

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
Napirend: 
 

1. Angyalvár Óvoda beszámolója 
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
A kiküldött beszámolóval kapcsolatban akinek kérdése van, megválaszolom. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A bizottság tárgyalta a beszámolót és a zárva tartással kapcsolatban alakult ki vita. 5 hét van megjelölve 
az óvodai zárva tartásra. A bizottság úgy vélte, hogy ez hosszú időtartam ahhoz, hogy a gyermekes 
szülők megoldják a gyermekek felügyeletét, így az a javaslat alakult ki, hogy - igényfelmérés után -3 hét 
legyen olyan hét, ahol ügyeletet biztosít az intézmény. Két hét legyen a teljes leállás. Ezzel a 
kiegészítéssel javasolta a bizottság a beszámoló elfogadását. 

 
Karcag Sándorné képviselő: 
Melyik időszakra esik majd a leállás? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
2023.07.03.-2023.08.04-ig. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az első két hétben lenne a teljes leállás és 07.17-től 08.04-ig igény esetén lenne az ügyelet. 
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Karcag Sándorné képviselő: 
Gondolom a szabadságok kiadása miatt lenne ilyen hosszú a leállás. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
A leállás az elmúlt években is 5 hét volt. Az óvodapedagógusok május 31. és augusztus 31. között 
vehetik ki a 46 nap szabadságot. Ennyi szabadságot leállás nélkül lehetetlen kiadni. Nekem mind a 
pedagógusok, mind a szülők érdekeit kell képviselnem, így el kellett fogadnom a bizottság javaslatát. 
Az ügyelet alatt csak azok a szülők hozhatják gyermekeiket az óvodába, akik igazolni tudják, hogy 
aktívan dolgoznak.  
 
Piroska János képviselő: 
Én tartalmasnak, jól érthetőnek tartom a beszámolót. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az óvodavezető 
beszámolóját és az alábbi határozatot hozta: 
 

91/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete  
A) Az Angyalvár Óvoda 2021/2022-es nevelési évről szóló beszámolóját a B) 
pontban foglalt változtatással fogadja el.  
B) A beszámolóban szereplő 2023. évet érintő nyári leállás időszakán belül a 
2023. 07. 17-zől 08. 04-ig terjedő időszakban – amennyiben a szülők ezt igénylik -
biztosítani kell a gyermekfelügyeletet. 
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon.  
 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: intézményvezető 
 
 
 

2. A szociális gondoskodásról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
2015-ben fogadtuk el a szociális rendeletünket, azóta a díjak emelkedtek, és ezért szükséges a 
módosítás.  
Az 1. §-ban annak az emeléséről döntöttünk, hogy akik az elhunyt hozzátartozója jogán vesz igénybe 
települési támogatást, abban az esetben a családban az 1 főre eső jövedelmet is emeljük meg a 
nyugdíjminimum 3,5-szöröséről 5-szörösre. Ez 28.500 Ft-ot alapul véve nem túl magas összeg és a 
temetésre adható támogatás összegét is 15.000 Ft-ról 25.000 Ft-ra javasoljuk megemelni.  
A 2. §-ban az évente maximálisan adható támogatás összegét emeltük meg 200.000 Ft-ra.  
Szociális étkezés tekintetében több módosításra volt szükség. Ellenőrzéskor kérte az ellenőr, hogy a 
rendeletünket egészítsük ki azzal, hogy a pszichiátriai, vagy szenvedélybetegségben szenvedő és 
hajléktalan személyek is nevesítve legyenek a rászorulók között.  
A térítési díjjal együtt kezelendő, hogy idáig két kategóriánk volt a szociális étkezésben. Az 1 főre eső 
jövedelem, ill. jövedelemhatár 65.000 Ft volt. Ezt meg kellett emelni. Úgy gondoltuk, hogy rászorultság 
szempontjából az lenne a helyes, ha 3 kategóriát hoznánk létre. Ezekben különféle jövedelemhatárokat 
határoztunk meg. Az első, akinek a jövedelme nem haladja meg a 110.000 Ft-ot, a második kategória, 
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akinek 110.000 Ft és 180.000 Ft jövedelme van, a harmadik pedig, akinek a jövedelme 180.000 Ft felett 
van. Az első két kategória esetén a szociális étkezést támogatja az önkormányzat. 
A 20/A §. a rendkívüli felülvizsgálat feltételeit tárgyalja. Azt vizsgálnánk csak felül, akinek alacsonyabb 
a jövedelme és a kedvezményes kategóriákba tartozik. A szeptemberi díjat már alacsonyabb összeggel 
tudja fizetni az étkezést igénybe vevő, ha szeptemberben elvégezzük a felülvizsgálatot.   
Ez a rendelet szeptember 1-től már hatályba lépne. 
A változásokat a bizottság egyhangúlag támogatja.  
 
A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 5/2022. (IX.01.) önkormányzati rendeletét a szociális gondoskodás helyi szabályairól 
szóló 1/2015.(II.25.) rendeletének módosításáról 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
 

3. Étkeztetésekért fizetendő térítési díjak megállapításáról szóló rendelet elfogadása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ebben a rendeletben a már említett három kategória levezetése szerepel, mennyi a rezsiköltség, 
alapanyag költség, ÁFA, állami támogatás, önkormányzati támogatás. Ez alapján lesz meghatározva a 
fizetendő díj.  
Az I. kategóriába tartozók 1.000 Ft-ot fognak fizetni ellátási naponként. 
A II. kategórába tartozók 1.100 Ft-ot fizetnek majd az igénybe vevők. 
A III. kategóriában már csak állami támogatás van, önkormányzati kedvezmény nincsen.  1.280 Ft-ot 
fizet majd az, aki ebbe a kategóriába kerül. 
A szoros határidőre tekintettel, már tájékoztatókat küldtünk ki a szociális étkezőknek a bizottság 
állásfoglalása alapján.  
1.552 Ft-ért étkezhetnek azok, akik vendégebédet szeretnének igénybe venni, ezen semmiféle támogatás 
nincs.  
Gyermekétkeztetés esetén csak a nyersanyag költség és ÁFA összegét kell megfizetnie a szülőnek.  
Az óvodai étkezésben reggeli-ebéd-uzsonna van benne. Az iskolában kérhető mindhárom, vagy csak az 
ebéd külön is.  
A holnapi nap folyamán a rendelet felkerül a honlapra, valamint megküldésre kerül az óvodába és az 
iskolába is, hogy mindenki tájékoztatást kapjon az új árakról. 
 

A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 6/2022. (IX.1.) önkormányzati rendeletét az étkeztetésekért fizetendő térítési díjak 
megállapításáról. 

 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
16 óra 42 perckor Horváth Erzsébet és Szabóné Velki Erzsébet távozik az ülésről. 
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4. A közterületek használatáról szóló rendelet módosítása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A közterület használat díját is emelnünk szükséges. Ez a rendelet azért október 1-jén lép hatályba, mert 
ennek moratóriuma szeptember 30-án szűnik meg. A díjakat duplájára emeltük meg, ÁFÁ-t már nem 
kell felszámolni, tehát az összegek már így szerepelnek a mellékletben.  
Ezen kívül a hivatal nevét változtattuk meg a rendeletben Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatalra.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Az üzemképes járművek parkolása után nem lenne célszerű díjat szedni? Van olyan ingatlan, ahol 3-4 
autó is parkol az ingatlan előtt hónapokon keresztül.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ezt másképp kellene szabályozni. Arra kellene törekedni, hogy mindenki a lakóingatlanán belül oldja 
meg a parkolást. Ez inkább a parkolás kategóriájába tartozik, nem közterület használatba, de utána 
fogunk ennek nézni. 
 
Piroska János képviselő: 
Az önkormányzat igyekszik ezt a rendeletet betartatni az állampolgárokkal, akiknél gyakran felmerül az 
a kérdés, hogy a közterületet miért nekik kell gondozni, fűvet nyírni stb. Ha ezt megteszi, akkor viszont 
miért büntetik meg, ha valamit az utcán tárol egy ideig. Elvárja, hogy az önkormányzat segítse őt a 
közterület rendben tartásában. Falun ezért is nehéz egy ilyen rendeletet betartatni. Ez feloldhatatlan 
dilemma.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Nem lehetne a rendeletbe olyat beletenni, hogy ha valaki rajta kívül álló ok miatt nem tudja 30-60 napon 
belül behordani a tűzifát, vagy építőanyagot, akkor ne kapjon büntetést? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Úgy gondolom, hogy ezt külön nem kell szabályozni, hiszen rugalmasa az önkormányzat az ilyen 
ügyekben. A gyakorlati eljárás során méltányolva vannak az ilyen esetek.  
 
 A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 7/2022.(IX.1.) önkormányzati rendeletét a közterületek használatáról szóló 7/2013. 
(VIII.27.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva. 
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5. Temetőkről és temetkezési tevékenységről szóló rendelet elfogadása 
 Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
 Megépült az urnafal és szeretnénk már a rendeletben lehetőséget biztosítani annak igénybevételére. Dr. 
Makovnyik Tibor, aki a törvényességi felügyeletet gyakorolja azt mondta, ezt a rendeletet külön fogják  
vizsgálni különböző szempontok szerint. Kértük őt, hogy adja meg ezeket a szempontokat, hogy a 
rendeletet már annak alapján alkothassuk meg.  Meg kellett határozni azt a dolgozót, akinél a 
hozzátartozó felvilágosítást kérhet a temető nyilvántartásról.  
A sírhelyek díját is megemeltük a duplájára.  
Az egyes urnafülke díja 35.000 Ft, a kettesé pedig 55.000 Ft. Az elmúlt ülésen elhangzott az, hogy 
egységes legyen a fülkék előlapja, amire majd a nevet rávésik. Kértünk erre árajánlatot, és elég magas 
ennek a díja. Ennek összege beépítésre került az urnafülkék díjába.  
Az önkormányzatnak lehetősége lenne arra, hogy a ravatalozó használatért kérne díjat az eltemettetést 
végzőtől, de mi nem kérünk ezért díjat, csak annyit, hogy kitakarítsák a helyet.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A hozzátartozónak kell kitakarítani a ravatalozót? Ez eddig nem így volt. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Eddig a temetkezési vállalkozó megbízott valakit és az takarította. Ez is megoldás lehet, vagy a 
hozzátartozó. A lényeg, hogy amennyiben használják a ravatalozót, az ki legyen takarítva.  
A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 8/2022.(IX.1.) önkormányzati rendeletét a temetőkről és temetési tevékenységről  
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
17 óra 25 perckor Juhász Ágota Rita távozik az ülésről. 
 
 

6. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi 
közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása és új szolgáltatási szerződés kötése 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző             
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
2015-ben alkottunk egy rendeletet arról, hogy ahol nincs lehetőség rákötni a csatorna használatára, ott 
kötelező módon el kell szállíttatni a szennyvizet. A Kommunál Szol Kft-vel szeretnénk szerződést kötni 
és ezt a rendeletbe is belefoglalni, mert a régi szolgáltató már nem vállalta a feladatot.  
Az Almáskert területén nincs kiépített szennyvíz elvezetés, ezért ügyelnünk kell arra, hogy 
környezetterhelés ne történjen és megfelelően gondoskodjanak a szennyvíz elszállításáról. Egyedi 
szennyíztárolót is építhet a tulajdonos, de az nagyon drága. Másik lehetőségként marad a zárt rendszerű 
tároló és annak rendszeres szippantása.  
 
A polgármester 17 óra 25 perckor 5 perc szünetet rendelt el. A szünetben a szerződéstervezet a 
képviselőknek bemutatásra került. 
 
17 óra 30 perckor az ülés folytatódott.   
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A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a szerződés  
megkötését és az alábbi határozatot hozta: 
 

92/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete felkéri a polgármestert, 
hogy a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz elszállításával 
kapcsolatban kössön szerződést a Kommunál Szol Kft-vel és annak tartalmát hozza 
a lakosság tudomására.   
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 9/2022.(IX.1.) önkormányzati rendeletét a nem közművel összegyűjtött háztartási 
szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 2/2015 (II.15.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 

 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva 
 
 

7. Pályázatokról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az iskolai energetikai korszerűsítése pályázat záró beszámolójához jövő héten helyszíni ellenőrzés lesz. 
Ez a pályázat hamarosan lezárul. 
A szolgálati lakás kialakítása pályázatnál a kivitelezés zajlik.  
A könyvtári pályázat lezárása is szépen halad. Az új bútorok, textíliák beszerzése és felszerelése 
megtörtént. Szeretnénk majd tartani egy átadó ünnepséget a Megyei Könyvtár közreműködésével.  
A külterületi helyi közutak fejlesztése pályázat befogadásra került, de még eredmény nincs. 
Az önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése pályázat kapcsán a tervdokumentáció elkészült. A 
kivitelezésre vonatkozó árajánlata bekérése következik most. Reméljük, a következő testületi ülésen 
ennek alapján már ki tudjuk választani a kivitelezőt és megkezdődhetnek a munkálatok. 
Az Élhető településünk pályázat is nyertes pályázat lett. A támogatói okirat még nem érkezett meg. A  
pályázat keretén belül a tó körüli parkosítás és mosdó kialakítása, valamint felnőtt fittness park, ivókút, 
padok asztalok telepítése történik majd meg.  
Az önkormányzati temetők infrastrukturális fejlesztése konstrukción belül kiválasztottuk a kivitelezőt, 
aki már el is végezte a feladatot. Járdák, utak lettek kialakítva a temetőben. Hamarosan megvalósul a 
műszaki átadás átvétel.  
A kommunális eszközök beszerzése pályázatnál az előző ülésen döntött a testület arról, hogy a eszközök 
beszerzését melyik cégtől, vállalkozótól kívánja megvásárolni. Az eszközök már leszállításra kerültek.  
A népi építészeti értékek megújítását támogató szakmai előkészítés című pályázatból a tájház 
felújításához kapcsolódó szakmai előkészítés valósulna meg. A pályázati támogatás közel 800.000 Ft, 
melyhez 200.000 Ft önerővel történő kiegészítés szükséges. Több árajánlatot kértünk már be, ezek 
sajnos jóval magasabbak, mint az előre megtervezett 1 M Ft. A pályázat kötelezően kéri, hogy 
készítsünk költségvetési kiírást, tervdokumentációt, statikai szakvéleményt, faanyagvédelmi 
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szakvéleményt, építéstörténeti dokumentációt és értékleltárat, tehát ezt az 5 célterületet meg kell 
valósítani. Mindezek megvalósításához 1 M Ft önerőt kellene biztosítanunk. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A tájházat mindenképpen szükséges felújítani. Nagy érdeklődés van a tájház iránt és nagyon 
kellemetlen, hogy mosdóba sem tudnak elmenni a látogatók. Javaslom, hogy tegyük hozzá az 1 M Ft-ot. 
Ha ezt nem tervezzük meg, lehet, hogy esélyünk sem lesz, hogy a tájházunk normálisan működjön.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett a javaslattal és az 
alábbi határozat szerint döntött: 
 

93/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a népi építészeti értékek 
megújítását szolgáló előkészítő pályázat megvalósításához biztosítja a maximum 
1.000.000 Ft összegű szükséges önerőt a 2022. évi költségvetés többletbevételeinek 
terhére.  
A pályázat célja a tájház felújításának előkészítése. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az Energiaközösségek kialakítását támogató több éves program megvalósítása Nógrádon című pályázat 
is egy nyertes pályázat. Itt egy helyi közösségi koordinátor személyt kell megbízni a helyi feladatok 
ellátására. Erre Fekécs Szilviát kértük fel. Feladata lesz a kapcsolattartás, lakossági igények felmérése, 
információk áramoltatása. Az ő bérére külön költségsor van a pályázatban, ez az önkormányzatnak 
pénzébe nem kerül. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Erről a pályázatról lehetne bővebben tudni? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A Danubia Energia Kft-vel konzorciumban beadtunk egy pályázatot a helyi energia közösségek 
kialakítására. Ez egy mintaprojekt. 150 kW-os naperőmű épülhet ki a pályázat segítségével. Ezeket 
önkormányzati területekre, épületre lehet telepíteni és lakóházakra is. Energiatároló is épülne, valamint 
elektromos autó töltők is telepítésre kerülnének.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A lakosságnál lesz majd egy igényfelmérés, hogy ki akar csatlakozni ehhez a projekthez? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Igen, meg lesz hirdetve.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Nekünk már minden intézményünkön, épületünkön van napelem. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Igen, de nem látják el az intézményeket 100 %-ban. Így is magasak az energiaszámlák. 
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Varga Richárd polgármester: 
Az önkormányzatnak ez pénzébe nem kerül. Majd később ki kell választani a helyszínt, ahová telepítve 
lesznek a napelemek. Be lehet vonni a projektbe vendéglátó egységet, kereskedelmi egységet stb. 
Külföldön már jól működik ez a program. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Elvileg bárki becsatlakozhat. Tehetik a háztetőre a napelemet, vagy napelemparkból is vételezhetik az 
áramot.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A júliusi nagy esőzéskor az Ibolya utcában a mart aszfalt-makadám ill. szórtköves burkolat kimosódott, 
felülete megrongálódott. Ezt az eseményt vis maior eseményként bejelentettük. Tartottunk egy helyszíni 
bejárást is. Egy műszaki szakember összeállított egy tervdokumentácót a helyreállításra.  Egy tervezett 
műszaki költségbecslést is be kellett nyújtani. Majd a Belügyminisztérium eldönti, hogy megkapjuk- a 
kért összeget. 13.420.000 Ft a helyreállítás tervezett költsége. 30 % önerőt igényel a támogatás.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Akkor tehát 4.030.000 Ft önerőre lesz szükség. Javaslom, hogy ezt biztosítsa az önkormányzat. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázatot és az 
alábbi határozat szerint döntött: 
 

94/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy határozott, hogy vis 
maior támogatás címen pályázatot nyújt be a Belügyminisztériumhoz. EBR 
azonosító igénylés azonosító: 566351 
Káresemény megnevezése: Ibolya utcában 2022. július 30-án hirtelen lezúduló 
hatalmas mennyiségű csapadék, felhőszakadás hatására az itatott aszfaltmakadám út 
teljesen kimosódott, felülete megrongálódott.  
Káresemény helye: Ibolya utca 1079 hrsz 
 
A káresemény forrásösszetétele: 
 
Megnevezés                                                      2022 év                             % 
Saját forrás (biztosítási összeg nélkül:       4.026.180 Ft                    30 % 
Biztosító kártérítése:                                           0                                0 
Egyéb forrás:                                                      0                                 0 
Vis maior támogatási igény:                      9.394.417 Ft                     70 % 
Források összesen:                                  13.420.597 Ft                   100 % 
 
A károk helyreállításának (költségvetés alapján) tervezett összköltsége 13.420.597 
Ft, melynek fedezetét az önkormányzat részben tudja biztosítani. 
A károsodott ingatlan az önkormányzat alábbi kötelező feladatának ellátását 
szolgálja: Ibolya utca 1079 hrsz: településüzemeltetés, helyi közutak és tartozékainak 
kialakítása és fenntartása kötelező feladat. 
A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az önkormányzat biztosítással nem 
rendelkezik. 
Az önkormányzat vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékonyság és a 
megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel történő helyreállítását. 
Az önkormányzat más – a tulajdonában lévő – vagyontárggyal a feladatát nem tudja 
ellátni.  
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A testület a saját forrás összegét a 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022.(III.09.) 
számú költségvetési rendeletében biztosítja.  
A testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 

 
Határidő: 2022. szeptember 13. 
Felelős: polgármester 
 

 
8. Beszámoló a közös hivatal 2021. évi munkájáról 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Próbáltam a beszámolómban minél több számadatot szerepeltetni, amelyből érzékelhető, hogy milyen 
sok feladat van, amit a hivatalnak el kell látni és milyen szerteágazó munkát végzünk. Rengeteg irat 
kerül naponta iktatásra. Sok feladat van szociális téren is. A munkaügy területe sem könnyű. A 
pályázatok Nógrádon önkormányzati dolgozó segítségével valósulnak meg, Berkenyén külső szakember 
működik ebben közre. Az építésügy területén Berkenye viszi a prímet. A lakópark beépülésével nagyon 
sok a teendő, a főépítésznek is sok a munkája. Nógrádon az irattár rendezése még egy fontos feladat. 
Írtam arról is a beszámolóban, hogy jogviszonyom a következő hónap végén meg fog szűnni. Köszönet 
azoknak, akikkel együtt dolgoztam. Úgy gondolom, egymás munkáját kölcsönösen segítettük.  
Kérem beszámolóm elfogadását. 
 
Piroska János képviselő: 
Amikor a ’90-es években az önkormányzati munkát elkezdtük, akkor azok voltak az irányelvek, hogy az 
önkormányzatok létrejöttével megvalósul az állampolgárok ügyeinek helyben történő intézése. A 
beszámoló számadataiból visszaköszön, hogy szinte mindent elintézhetnek helyben a lakosok. 
 
Ezután a polgármester és a képviselő testület valamennyi tagja megköszönte jegyző asszonynak a közös 
munkát, jó egészséget, hosszú nyugdíjas éveket kívánva neki. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a beszámolót és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

95/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Közös Önkormányzati 
Hivatal munkájáról szóló beszámolót elfogadja.  
Kéri az új jegyzőt, hogy a jövőben is gondoskodjon a hivatal jó színvonalon történő 
működéséről.  
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: új jegyző  
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9. Tájékoztató a 2022. évi költségvetés féléves teljesítéséről 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A táblázatos összesítés végén százalékos arányban látszik, hogy a bevételek, kiadások oldalán az eredeti 
előirányzat mi volt.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A most kiadott anyagot összehasonlítottam a költségvetési rendelet mellékleteivel, néhol volt eltérés, de 
ezt a pénzügyes kolléganővel tisztáztuk. Rendeletmódosítással ez helyre fog kerülni.  
Olyan kérdésem volt még, hogy az ingatlanok beszerzésénél eredeti irányzatot nem szerepeltettünk, 
viszont teljesítésben van 12.233.000 Ft – hogy ez miből tevődik össze.  
Egyéb tárgyi eszközöknél 100.000 Ft volt az eredeti előirányzat és 1.094.000 Ft volt a teljesítés.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az ingatlanok beszerzésénél valóban nem lett tervezve eredeti előirányzat, azonban az „urnafal” tétel 
mint pályázati pénz jelent meg a bevétel oldalon mint pénzmaradvány. Az urnafal megépítése idén 
valósult meg, ez szerepel az egyik kiadási soron is.  
Ezen kívül a testület döntött arról, hogy két telket megvásárol a tulajdonostól, hiszen erre szükségünk is 
van. Ez a két telek a tó mellett van, tehát az Élhető település pályázatunknál hasznosítani tudjuk majd.  
Kettő építési telket pedig visszavásárolt az önkormányzat, az egyik költsége jelent meg az első félévben. 
Ezek kiadásait tartalmazza a 12 M Ft-os tétel. 
A tárgyi eszközöknél szintén pályázatról van szó. A könyvtári pályázat a pályázati oldalon mint 
pénzmaradvány jelent meg, a bevételnél viszont most valósult meg ez a pályázat. Ez jelentős összegű 
beszerzéseket igényelt. Ez van benne az 1.094.000 Ft-os tételben. 
A 60 M Ft pénzmaradvány tartalmazza az 1 havi bért, amit meg kell előlegezni, ez 7 M Ft. A könyvtári 
pályázaton kívül más pályázatok is megjelentek maradványként, ilyen a szolgálati lakás építése 
pályázat, a temető felújítása pályázat, kulturális pályázatból is van még pénz, összesen 36 M Ft 
értékben. Az adók és egyéb bevételek számlán is volt egyenlegünk, ez 18 M Ft-ot tett ki.  
Ha a számadatokat vizsgáljuk, akkor a bevételeinknél túlteljesítés mutatkozik, mert még pályázati 
forrásokat kaptunk, a kiadásunk viszont 46 %-os, tehát az reális.  
Ugyanez mondható el a közös hivatalnál is. Az eredeti finanszírozásunkon kívül a választási pénzek 
lebonyolítását is a közös hivatal végezte. A népszámlálásra is kaptunk már előleget.  
Az óvodánál 50 % körül van a bevétel, a kiadás egy kicsit túlteljesült, főleg a készletbeszerzés nem 
időarányos az élelmiszerek miatt, de bízunk benne, hogy a térítési díj emelésekkel ez helyre fog állni. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a tájékoztatót és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

96/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadta az önkormányzat 
a közös hivatal és az óvoda féléves teljesítéséről szóló tájékoztatót. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a változásokról rendeletmódosítást 
terjesszen a testület elé. 
 
Határidő: következő ülés 
Felelős: polgármester 
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10. Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás feltételeiről döntés 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A bizottság tárgyalta ezt a napirendet, és javasolja a határozat tervezet szerinti döntés meghozatalát. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázathoz történő 
csatlakozást és az alábbi határozatot hozta: 
 

97/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
a.) csatlakozik a Bursa Hungarica 2023. évi pályázatához.  
b.) Kedvező elbírálásban részesülhet az a hallgató, akinek a családjában az egy főre 
jutó jövedelem nem haladja meg a 125.000 Ft-ot és az egyéb pályázati feltételeknek 
megfelel.  
c.) A testület felhatalmazza az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport  
Bizottságot, hogy belátása szerint döntsön a pályázók részére személyenként 1-5.000,-
Ft/hó összeg odaítéléséről.  

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a fenti feltételekkel a pályázat kiírásáról 
gondoskodjon. Felkéri továbbá, hogy a pályázatokat terjessze a bizottság elé elbírálás 
céljából.  
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy az összeg felhasználásáról a testületet tájékoztassa.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: jegyző és polgármester  

 
 

11. Bölcsőde építésével kapcsolatban HÉSZ módosítás 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A HÉSZ módosítására azért van szükség, mert a bölcsőde építésére alkalmas terület besorolása nem 
engedi meg a beépítést. Az óvoda melletti területről van szó.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Azért szerepel mindkét helyrajzi szám a határozat tervezetben, mert az óvoda jelenleg nem intézményi 
terület, mindkettőt áttennénk intézményi területté.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Hány csoportos bölcsőde épülne? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Egy csoportos. 
 
A napirenddel kapcsolatban a testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az 
alábbi határozatot hozta: 
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98/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete  

1. támogatja a 606 hrsz-ú terület és a 603 hrsz-ú terület egy részén intézményi 
vegyes terület kialakítását, a meglévő bölcsőde bővítését, ennek érdekében 
Nógrád Község Településszerkezeti tevének, Helyi Építési Szabályzatának és 
Szabályozási tervének módosítását, mely fejlesztésekkel új beépítésre szánt 
terület kerül kijelölésre, a 603 hrsz-ú területen. 

2. A fejlesztéssel érintett 603 és a 606 hrsz-ú telkeket kiemelt fejlesztési területté 
nyilvánítja. 

3. Elfogadja a 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 7. § (7) bek. szerint Főépítészi 
feljegyzést, az 1. melléklet szerint. 

4. Felhatalmazza a Polgármestert, hogy az 1. pontban foglaltak érdekében Nógrád 
Község Településszerkezeti tervének, Helyi Építési Szabályzatának és 
Szabályozási tervének módosításával kapcsolatban eljárjon.  
 
Nógrád Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri hivatalát a szükséges 
intézkedések megtételére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 

12. Nógrádiak Nógrádért Egyesület támogatási kérelme 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A kérelemben az elnök részletesen leírta, hogy milyen eszközöket kívánnak megvásárolni és milyen 
rendezvényekhez kívánnak támogatást kérni az önkormányzattól. Úgy gondolom, hogy támogassuk az 
egyesületet. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és az 
alábbi határozat született: 
 

99/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádiak Nógrádért 
Egyesület kérelmére eszközbeszerzésre  10 db palacsintasütő vásárlására és az 
egyesület működési költségeihez 100.000 Ft összegű támogatást nyújt. 
A támogatás kifizetése a tartalékkeret terhére történhet. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint, a belső ellenőrzés megállapításait figyelembe véve a 
támogatási szerződést kösse meg, és az összeg kiutalásáról legkésőbb 2022. 
szeptember 30-ig intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást 2023. január 31-ig kérje számon, és a szükséges 
átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal, a rendeletben és a megállapodásban foglaltak szerint,  
     értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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13. Egyebek 
 

- Ingatlanügyek 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Az 1134 hrszú építési telekre érkezett vásárlási szándék. A hirdetmény szerinti vételárat 10 %-kal 
csökkentenénk, hiszen gyermekkedvezményt venne igénybe a vevő. Így a vételár 6.074.100 Ft lesz. 
Azért kell új határozatot hoznunk, mert az adásvételi szerződésben a 10%-kal csökkentett vételár 
pontos összegének is szerepelnie kell. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A határozatba bele kell írni, hogy két éven belül meg kell kezdeni az építkezést, öt éven belül be kell 
építeni és lakcímet kell létesíteni az ingatlanban. Ennek biztosítására jelzálogjogot kell bejegyeztetni. 
Ha ez nem teljesül, akkor az önkormányzat élhet az elállás jogával. Ezt is bele kell foglalni a 
határozatba és amit a többi adásvételnél a szerződésekben kikötöttünk, azokat a feltételeket is. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és 
javasolta az elhangzottakat beépíteni a határozatba: 
 

100/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád 1134 hrszú 1054 
m2 területű beépítetlen terület művelési ágú ingatlan vevőjéül Mészáros Anna Fanni 
2642 Nógrád, Kodály Zoltán u. 19. szám alatti lakost jelöli ki.  
Az adásvételi szerződés feltételei az alábbiak: 
A telek vételára 6.749.000 Ft, melyből a kiskorú gyermekekre tekintettel 10%, azaz 
674.900 Ft kedvezményt biztosít az önkormányzat. A telek kedvezményes vételára 
ennek megfelelően: 4.782.756 Ft + 1.291.344 Ft ÁFA azaz, 6.074.100 Ft, melyet a 
vevő köteles az adásvételi szerződés aláírásával egyidejűleg egyösszegben 
megfizetni.  
Az önkormányzat az ingatlanra 5 év beépítési kötelezettséget ír elő. A beépítési 
kötelezettség biztosítására 5 év elidegenítési tilalom bejegyzését kezdeményezi, mely 
kötelezettség kezdő időpontja az adásvételi szerződés aláírása. 
  
A vevő vállalja, hogy 2 éven belül az építkezést megkezdi (ezt dokumentumokkal 
igazolja), vállalja továbbá, hogy 5 éven belül a telekre lakóházat épít és 
gyermekeivel együtt ott állandó lakcímet létesít.  
Amennyiben a lakóház csak 5 éven túl épül fel, a gyermekekre tekintettel adott 
kedvezményt az önkormányzat részére a vevő köteles a felhívástól számított 30 
napon belül visszafizetni.  
Amennyiben az 5 év elteltével az építkezés meg sem kezdődik a telken, az 
önkormányzat fenntartja magának az egyoldalú elállás jogát, vagyis azt, hogy a 
befizetett vételár egyösszegű visszafizetése mellett a tulajdonjog az önkormányzatra 
visszaszáll. 

 
Az adásvételi szerződéssel kapcsolatos költségeket a vevő köteles megfizetni és a 
szerződésben rendelkezni kell arról is, hogy a telket rendszeresen kaszálni kell. 
Amennyiben a vevő kötelezettségének nem tesz eleget, az önkormányzat ezt elvégzi, 
de a vevő köteles megfizetni az önkormányzat által kért összeget.  
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Szerződő felek rögzítik, hogy az eladó már a megkötendő adásvételi szerződésben 
feltétlenül és visszavonhatatlanul hozzájárul ahhoz, hogy a vevő által az építkezés 
megkezdéséhez és megvalósításához felveendő CSOK-ot és a hitelintézeti kölcsönt 
tekintve az új lakások építéséhez, vásárlásához kapcsolódó lakáscélú támogatásokról 
szóló 16/2016.(II.10). Korm.rendelet szerint a Magyar Állam, illetve a hitelintézet 
javára az ingatlanra vonatkozóan bejegyzendő jelzálogjog és az azt biztosító 
elidegenítési és terhelési tilalom megelőzze az eladó javára bejegyzett terheket. Felek 
vállalják, hogy amennyiben fentiekhez külön rangsorcsere megállapodás szükséges, 
úgy ezen megállapodás létrejöttében együttműködnek, ill. az eladó kiad minden 
olyan szükséges nyilatkozatot, amely a rangsorcseréjez szükséges.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy az adásvételi szerződést fenti tartalommal 
kösse meg. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

- Gárdonyi Géza utcában fák kivágása, patak és padka tisztítása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Lakossági jelzés és fizikai dolgozóink jelzése alapján lenne szükséges különféle munkálatokat 
elvégezni a zöldterületet érintve. Megtekintettük a helyszínt és valóban vannak olyan fák, amelyek már 
kiszáradtak, valamint olyan növények, amelyek a közlekedést akadályozzák. 2 db diófáról, 2 db 
fűzfáról és 4 db szilvafáról van szó. Az egyik fűzfa már belenőtt az átereszbe, a csapadékvíz már nem 
tud rendesen elfolyni. Mindenféleképp indokolt a fák kivágása. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A helyszíni szemle során valóban meggyőződtünk a kivágás szükségességéről. Ezen a területen nincs 
lehetőség a pótlásra, ezért javaslom, hogy a temetőben tegyen eleget az önkormányzat a pótlási 
kötelezettségének.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

101/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Gárdonyi Géza utca, 
Hunyadi utca és Szondi utca közötti szakaszán közlekedés biztosítása és árok,- 
valamint pataktisztítás céljából engedélyezi 2 db diófa, 2 db fűzfa és 4 db szilvafa 
kivágását.  
Az érintett területen a pótlás nem lehetséges és nem célszerű, ezért a pótlást a 
temetőben történő, legalább ugyanolyan számú fa ültetésével kell biztosítani.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 
 
 

- Faapríték beszerzése az óvoda fűtéséhez 
 
Varga Richárd polgármester: 

A szolgáltatást biztosító Diósjenő Önkormányzata jelezte, hogy emelkedtek az árak. 2019 óta nem 
emeltek árat, de most már ezt nem tudják vállalni. Beszéltem még két szolgáltatóval, akik tudnának  
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biztosítani a fűtéshez szükséges anyagot, de nem ilyen minőségben és sajnos olyan nagy mennyiségben, 
amit nem tudunk tárolni.  
Én javaslom, hogy továbbra is a Diósjenői Önkormányzattól vásároljuk meg a fűtőanyagot, mert az az 
összeg, amivel megemelték, elfogadhatónak mondható. 20.000 Ft/tonna ár lenne az emelés, tehát az új 
ár 120.000 Ft/tonna. A leszállított minőség jó, az elmúlt fűtési idényben nem volt elakadás. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

102/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete javasolta, hogy az 
Angyalvár Óvodába a faapríték fűtőanyag a 2022/23-as fűtési idényben is Diósjenő 
Önkormányzatától kerüljön megvásárlásra 120.000 Ft/tonna áron.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatról az ajánlatot adót értesítse, 
felkéri továbbá Horváth Erzsébet óvodavezetőt, hogy a szerződést Diósjenő 
önkormányzatával kösse meg. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester és intézményvezető 

 
 
 
- Nyárfás kivágása ügyében szakvélemény ismertetése 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Közérdekű adatkérés érkezett egy állampolgártól, ennek egyik pontja az volt, hogy a testületnek 
szándékában áll-e felülvizsgálni, hogy ne az összes fa kerüljön kivágásra.  
Egy ingatlantulajdonos folyamatosan jelzi felénk, hogy az ingatlanát kár éri, károsodik a kerítése. 
Segítségünket kérte, hogy a lehulló ágak, növények eltakarításában és kérte a fák kivágását.  
Ha feltöltjük azt a területet, akkor jól lehetne hasznosítani, pihenőparkot, parkolót lehetne kialakítani, 
őshonos növényekkel lehetne betelepíteni. 
Kértünk be szakvéleményt. Ez arról szól, hogy ezek a fák többnyire egészségesek, a kivágásuk nem 
szükséges. Az oldalsó ágakat le lehet vágni, a patakmeder mellett ki kell vágni a fákat, hiszen géppel 
most nem lehet megközelíteni azt. Tüzelőanyagnak ezeket a fákat nem lehet felhasználni, mert nincs 
fűtőértékük. Inkább papírgyárak tudnának hasznosítani, raklapokat lehetne esetleg belőlük készíteni. 
Javasolja továbbá a szakvélemény, hogy ha kivágás mellett dönt az önkormányzat, akkor 3-6 db-os 
csoportokat hagyjunk, a patakmeder mellett 3 métert tisztítsunk meg, hogy a patakhoz oda lehessen 
férni gépekkel. A szakértői vélemény szerint kb. 120 m3 fáról van szó.  
A legutóbbi ülésen elhangzott, hogy tarvágás lesz a területen, hiszen ha parkosítani szeretnénk, akkor 
ez lenne indokolt. Ez után be lehetne telepíteni őshonos fákkal, szakember bevonásával pedig 
fejlesztési terv készülhetne a terület későbbi hasznosításáról. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Én egyetértek a szakértő véleményével, hogy a csak a legszükségesebb fákat vágjuk ki, tehát ami a 
patakmeder mellett található, ill. elkorhadt, elszáradt fa. Néhány facsoportot mindenképpen hagyjunk 
meg, a fák pozitív tulajdonságairól nem szabad megfeledkeznünk. A parkoló így is jól kialakítható. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Nekem is ez a véleményem. 
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Varga Richárd polgármester: 
A szakvélemény arról is szól, hogy időszakonként ápolni kell a fákat, a száraz ágakat el kell távolítani. 
Kb. 22 méter magas és kb. 40 cm átmérőjű fákról beszélünk. Ki fogja ezeket a munkálatokat 
elvégezni? Erre is gondolni kell. 
 
Piroska János képviselő: 
Összesen hány darab fáról van szó? 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
87 db fa van a területen.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Viharok után teljesen be van terítve a fák alatt az út lehullott ágakkal.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Igen, de ez a veszély a vároldal fái esetében is fennáll. Ennyi erővel az összes fát kivághatnánk. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Különbség van, hiszen az egyik őshonos fafajta, amit védeni kell, a másik semmirevaló fafajta.  
 
Piroska János képviselő: 
Ha megfigyeljük, láthatjuk, hogy az őshonos fáknak semmi baja, a betelepített fák sorra pusztulnak ki 
valamilyen betegség miatt. A szakértői vélemény nem minden esetben esik egybe azzal az állampolgári 
kritikával, ami érzelemre, más irányú okokra mer hivatkozni.  
Az önkormányzatnak talán úgy kellett volna prezentálnia ezt az ügyet, hogy az önkormányzat vállalja, 
hogy ennek a kivágott famennyiségnek a dupláját más területekre el fogja ültetni. Ebbe be kell vonni 
azokat az embereket is, akik most kritizálnak bennünket.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A közösségi oldalon az is elterjedt, hogy az önkormányzat ebből miért nem szerez gazdasági előnyt. A 
szakértő elmondta, hogy véleménye szerint az nagyon jó ajánlat, hogy a fakivágásért cserébe az 
önkormányzat odaadja a fákat a munkát elvégzőnek, hiszen ezeknek a fáknak a fűtőértéke közel a 
nullával egyenlő. Az önkormányzat tehát ebből hasznot húzni nem tud, nem tudja tüzelőanyagnak 
értékesíteni.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ki kellene egészítenünk a határozatunkat azzal, hogy melyik területen fogunk a kivágott fák helyett 
újakat telepíteni. Szakembert kellene megbíznunk egy rajz készítésével, ami megmutatja, hogy mely 
fák lesznek kivágva.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Sajnos ezek a felmérések több százezer forintos kiadást jelentenek. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom, hogy a testület egy helyszíni szemlét tartson, így talán könnyebben tud majd döntést hozni.  
 
Piroska János képviselő: 
Szerintem a temető mögött a vasút felé a régi szemétgödör helyére lehetne telepíteni a kerítés mellett. 
Ide kb. 150 db fa beférne. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
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A tó körüli területre is lehetne telepíteni. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom, hogy a helyszíni szemléhez kapcsolódóan szülessen döntés arról, hogy mely fák legyenek 
kivágva. Ha a patak mentén kb. 40 db fa lesz kivágva, akkor akár oda a helyszínre is lehet pótolni 
fákat, vagy tujákat, ha pedig nem lesz erre elegendő hely, akkor a temetőben kell a pótlást elvégezni. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

103/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád 0326 és 0328 
hrszú területen lévő fák kivágásáról szóló 87/2022.(VII.26.) számú határozatát úgy 
módosítja, hogy az összes fa kivágására ne kerüljön sor. Arról, hogy mely fák 
kerüljenek kivágásra, -  a szakértő véleményének figyelembe vételével – a helyszíni 
bejárást követően kell dönteni. A kivágott fákat a helyszínen, vagy a temetőben kell 
pótolni.  

 
Határidő: legkésőbb 2022. október 31. a pótlás esetén a kivágást követő 1 év 
Felelős: polgármester 

 
 

- Berkenyei iskolások szállítása falubusszal 
 
Varga Richárd polgármester: 
A tavalyi évben már jól működött az, hogy az 1. és 2. osztályos berkenyei iskolás gyerekeket 
falubuszokkal szállítjuk kölcsönös megállapodás alapján. A berkenyei busz hozza őket, a nógrádi busz 
pedig Berkenyére viszi vissza az iskolásokat. Az önkormányzat is sajnos teljes áron vásárolja az 
üzemanyagot, tehát ez kb. 600.000 Ft-ba fog kerülni a tanévben. Én javaslom, hogy folytassuk a tavaly 
megkezdett gyakorlatot, és ezáltal segítsük a gyerekek iskolába történő eljutását.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Szeretnék egy kimutatást kérni arról, hogy a tavalyi évben mennyibe kerület az önkormányzatnak ez a 
feladat. Belefértünk-e az akkor jóváhagyott összegbe? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Természetesen elkészítjük a kimutatást. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A tavalyi és az idei tanévben is minden berkenyei óvodás a nógrádi iskolát választotta, itt kezdték meg 
tanulmányaikat. Berkenye polgármestere is támogatja azt a kezdeményezést, hogy a két település az 
iskola szintjén is együttműködjön. Berkenye nagyon fájlalja, hogy nincsen alsó tagozata és ezt szeretné 
majd visszaállítani. Amíg ez nem valósítható meg, addig az a tendencia, hogy Nógrádra jöjjenek a 
berkenyei gyerekek is.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a javaslatot és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

104/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja, hogy a berkenyei 
első és második osztályosokat Nógrád Község Önkormányzata naponta saját 
kiadásainak terhére hazaszállítsa az általános iskolából. A testület felkéri a 
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polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. A költségeket be 
kell tervezni. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 

- Gere Zsolt képviselő beadványa. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Érkezett egy képviselői beadvány, nyilatkozat, amelyben Gere Zsolt 2022. szeptember 1-től lemond 
képviselői mandátumáról.  
Én ezt nem kívánom most véleményezni. 
A lemondó nyilatkozatot tudomásul kell venni, és majd a törvényi szabályok szerint tovább kell lépni. 
 

- Szociális étkeztetés megállapodás tervezetének elfogadása 
 

Árpásné Schlenk Judit: 
A közelmúltban ellenőrizték a szociális étkezést. Az igénybe vevőkkel kötendő megállapodás módosítását, 
és testület általi elfogadását kérte az ellenőr pótolni.  
A jegyző ezután a képviselőknek bemutatta az új megállapodást és kérte annak elfogadását. 
A képviselőtestület a megállapodást egyhangúlag 5 igennel 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az 
alábbiak szerint fogadta el. 
 

105/2022.(VIII.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a csatolt előterjesztésnek 
megfelelően elfogadja a szociális étkezés megállapodás mintáját. A testület felkéri 
a polgármestert, hogy a jövőben ez a fajta megállapodás kerüljön az igénylőkkel 
megkötésre.  
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
 

 
 

A polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív részvételt és az ülést 19 óra 27 perckor 
berekesztette. 
 

k.m.f. 
 

 
 
 

                                Varga Richárd                     Árpásné Schlenk Judit 
                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 

                       Karcag Sándorné                                    Ciuleacné Drajkó Adrienn 
                                jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


